
 

 PROTOKOLL 

FÖRSAMLINGSRÅDET Sammanträdesdatum  
I DOMKYRKOFÖRSAMLING        2023-02-06 
 

  

Plats och tid Kyrkbacksgården kl. 18.00 – 20.15 

Förvaringsplats för 
protokollet 

Västerås domkyrkoförsamlings expedition. 

Justering har tillkännagivits genom anslag, 

genom: 

 

Närvarande ledamöter Vice ordförande Lars-Evert Larsson, sekreterare Lisbeth 

Kohls, kaplan Eva Abragi, Cecilia Alexandersson, Marita 

Edvall, Ingemar Egelstedt, Göran Erlandsson, Karin 

Thorborg, Anders Westman   

Närvarande ersättare Birgitta Kelfve, Maria Kesselring, Sofie Nilsson, Carl-

Johan Norström, Cicilia Sedvall  

Övriga närvarande Domkyrkokaplan Peter Forsberg 

 

Underskrifter: Sekreterare _______________________ 

  Lisbeth Kohls 

 

  

 Ordförande  _______________________ 

  Lars-Evert Larsson 

 

 

 Justerare _________________ 

  Karin Thorborg 

   
 
 

 

 § 1 

Inledning Som ersättare för vår nyopererade ordförande Ulla hälsar vår 

vice ordförande Lars-Evert välkommen till mötet. Vi och 

Maria, som är med för första gången, presenterar oss för 

varandra. 

Ingemar inleder med en betraktelse över begreppet Längtan.  

 Församlingsrådet föreslår 

 att Cecilia A inleder nästa gång. 

§ 2 

Öppnande Mötet öppnas och upprop förrättas.  

§ 3 

Justerare Församlingsrådet beslutar      

 att utse Karin att justera protokollet 
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        §4 

Protokoll och dagordning Föregående protokoll läggs till handlingarna.   

Dagordningen godkänns med rapporttillägg om 

konfirmandhelgerna och akuta läget i Internationella 

gruppen/Missionskretsen. 

Gudstjänstlivet just nu  § 5 

Vår domkyrkokaplan Peter Forsberg beskrev gudstjänstlivet så 

här ett år efter pandemin. Efter stora omställningar under lång 

tid med digitala gudstjänster och öppna kyrkorum för enskild 

andakt har människor hittat tillbaka! Till första julnattsmässan 

på tre år kom över 600 personer. Veckans alla 15 gudstjänster 

är besökta. Kyrkliga handlingar sker som förut. Större 

dopkläder har sytts upp. Nu döps tvååringar ihop med 

småsyskon; härom lördagen två sådana dubbeldop en lördag. 

170.000 besökare i Domkyrkan 2022 (då vi fortfarande hade 

restriktioner i januari) mot 190.000 besökare 2019. 

Peter vill slå ett slag för Domkyrkans viktiga böneliv som 

ständigt pågår och som vi vill att fler ska upptäcka. Varje dag 

kl 9 är det morgonbön, varje vardagslunch är det middagsbön 

eller mässa. Peter kommer få stöd av kommunikations-

avdelningen för att nå ut med detta.  

Det är också dags att gå över till fasta agendor vid 

högmässorna för att spara både miljö och arbetstid, något som 

Församlingsrådet redan tidigare ställt sig bakom. 

Arbetet med det nya ljudsystemet i kyrkan har påbörjats och 

kommer att ta ett par år innan det är fullt installerat. 

 

På fråga från Karin om hur vi ska göra med håvgången och 

välsignelse över gåvorna när swish tar över allt mer har Peter 

ett förslag som förhoppningsvis kan testas ganska snart. De 

som swishar kollekt kommer få möjlighet att lägga en pollett i 

håven som en symbol för sin gåva. Detta görs redan på flera 

håll i landet.  

Kyrkkaffet § 6 

Som beslutades vid församlingsrådets oktobermöte ägnar vi nu 

tid åt att diskutera kyrkkaffets syfte, innehåll och placering. 

Cecilia A som initierade diskussionen hade sammanfattat sina 

tankar i skrift inför mötet, liksom Ingemar i en tillbakablick 

över de olika stegen som beslutats tidigare kring projekt 

besökscentrum. Peter presenterade de förslag till placering som 

församlingsledningen noga övervägt och vad man landat i som 

bästa lösning nu.  

Vi är alla överens om att kyrkkaffet ska fungera som en 

förlängd gudstjänstgemenskap och bidra till att bygga 

församling! Här ska man kunna samtala med varann om det 

man upplevt, få veta mer om olika grupper i kyrkan, tala med 

någon anställd eller ideellt engagerad. Eller ”bara vara”. 

Nya/ensamma deltagare ska känna sig inbjudna.  



  

 

 
 
 
Ordf 

 
 
 
Just 

 
 
 
Sekr 

 

3 

Nuvarande placering längst ner i kyrkan fungerar inte bra, 

andra placeringar inne i kyrkan inte heller. En ideal plats hade 

varit sessionssalen i Annexet men är inte möjlig då 

lokalförsörjningsplanen inte alls är kommen till beslut om 

dessa lokaler. Istället kommer kyrkkaffet snarast att flyttas till 

Kyrkbacksgården, företrädesvis Wallinsalen men vid vissa 

tillfällen även i Elsa Celsing-rummet.  

Flera ledamöter uttrycker sin glädje över att åter få samlas i 

Kyrkbacksgården efter gudstjänsterna.  

Kaplanen informerar § 7 

I december 2021 avslutades projektet Besökscentrum kring 

domkyrkan och domkyrkomiljön och övergick i löpande drift 

inom centrala pastoratsdistriktet (PoC). Eva går igenom 

resultatet av denna omdaning utifrån sin skriftliga 

sammanfattning med dokumentation över besökssiffror för 

2022. Den bifogas protokollet. Sammanfattningsvis kan 

konstateras att man fått mycket för pengarna men att man fått 

revidera tankarna kring domkyrkobutik till förmån för en bättre 

informationsdisk liksom Café Malins verksamhet. 

 

Act Svenska Kyrkan har sänt ett varmt tack för pastoratets 

julinsamling på 283.930 kr. Man har också meddelat att 

församlingar o enskilda givare inte längre ger pengar till 

riktade projekt utan till Acts samlade arbete. På så sätt ökar 

man Acts möjlighet att både vara långsiktig och agera snabbt 

utifrån akuta behov.  

Gudstjänstplanen  § 8 

Veckoplanen är utsänd till dagens möte.  

 

Församlingsrådet beslutar 

att anta gudstjänstplanen.    

Församlingsmöte 19/3  § 9 

I anslutning till högmässan 19 mars bjuder Församlingsrådet in 

till församlingsmöte i Kyrkbacksgården under kyrkkaffet. Ett 

utmärkt tillfälle att uppmärksamma Acts ”Dela lika-dagen”. 

Vi vill också samtala om den nya församlingsinstruktionen och 

de utvecklingsområden som vi antagit.  

FIN utvecklingsområden  § 10 

Den nya Församlingsinstruktionen finns i en liten tryckt 

upplaga hos pastoratsledningen. Digital länk till FIN bifogas 

här. https://www.svenskakyrkan.se/vasteras/styrande-

dokument.     Utvecklingsområden:  

Hållbarhet; vi fokuserar på ekologisk och andlig/existentiell 

hållbarhet.  

Digital närvaro; hur vidareutvecklar vi de goda berättelserna 

om vad den digitala betytt för många under pandemin; 

hemmasittare som konfirmerats för att de slapp mötas irl. 

https://www.svenskakyrkan.se/vasteras/styrande-dokument
https://www.svenskakyrkan.se/vasteras/styrande-dokument
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Samtal på nätet med själavårdare, rikare gudstjänstliv på 

äldreboende.  

Idealitet; hur förverkligar vi de utvecklingstankar som redan 

var långt gångna före pandemin? 

 

Församlingsrådet beslutar  

 att  
Beredningsutskottet BU till nästa möte förbereder 

församlingsrådets fortsatta arbete med utvecklingsområdena, 

bl.a. med utgångspunkt från samtalen vid församlingsmötet. 

Rapporter  § 11 

Konfirmandhelgerna. Göran, Lisbeth och Marita stöttade 

konfirmandledarna som kökshjälp på Kyrkbacksgården 21-

22/1. En mycket behövlig insats som uppskattades av både 

ledare o konfirmander. Lisbeth har gjort en lathund med vad 

som ska göras inför kommande helger (18-19/2, 22-23/4, 6-

7/5) då fler köksor efterfrågas. 

 

Karin talar varmt för Internationella gruppen och 

Missionskretsen och sänder ett NÖDROP till församlingen och 

ledningen om dess fortsatta viktiga verksamhet. Medelåldern i 

grupperna är mycket hög, man har gjort enastående insatser 

genom åren men orkar inte längre.  Det behövs hjälp, stöttning 

och kanaler för informationsspridning.  

Eva bekräftar behovet och berättar att man adresserat frågan i 

församlingens chefsgrupp.  

Inkomna skrivelser  § 12 

Inga inkomna skrivelser. 

Övriga frågor  § 13 

Ingemar frågar om kommissionsrummet (ovanför 

Skattkammaren). Eva svarar att det ännu inte finns någon 

färdig plan för hur rummet ska kunna användas.  

 

Carl-Johan frågar om det varit några incidenter i samband med 

nattkyrkan. Eva svarar att så inte varit fallet. Vid några andra 

tillfällen har man haft vissa tillbud men dessa har hanterats 

utifrån de rutiner kyrkan har. All personal har fått utbildning 

och i kyrkan och på caféet, när det är öppet, har alltid någon i 

personalen på sig det bärbara larmet.   

 § 14 

Avslutning Ordföranden tackar alla för ett engagerat möte. Vi avslutar 

med välsignelsen. 

   

 

 

 


